ادارة التعاون الدولي والاتصال اللجنة الأولمبية القطرية OATAR Gatar Olympic Committee International Cooperation and Communication Department

<u>يعتمد للنشر الفورى</u>

<mark>تاريخ الإصدار: 26/9/2025</mark>

قطر تفوز باستضافة بطولة العالم للكرة الطائرة للرجال 2029

مانيلا: أعلن الاتحاد الدولي للكرة الطائرة فوز دولة قطر باستضافة بطولة العالم للكرة الطائرة للرجال 2029 وذلك خلال اجتماع مجلس إدارة الاتحاد والذى عقد اليوم فى العاصمة الفلبينية مانيلا.

وتقدمت دولة قطر رسميا بملفها لاستضافة بطولة العالم للكرة الطائرة للرجال لعام 2029، وقد حظي هذا الملف بإشادة واسعة بعد دراسته وتقييمه من قبل الاتحاد الدولي للكرة الطائرة. وقد أعلن الاتحاد الدولي عن قراره باختيار قطر لاستضافة البطولة ليصبح هذا الحدث الأكبر في تاريخ الشرق الأوسط، عبر تاريخ البطولة الممتد سبعين عاما، حيث تقام للمرة الأولى في المنطقة، وذلك نظرا لما تمتلكه دولة قطر من بنية تحتية حديثة ومرافق ومنشآت رياضية وشبكة مواصلات متطورة، وحرصها الكبير على تطوير الرياضة بشكل عام والكرة الطائرة بشكل خاص بالإضافة إلى الخبرات البشرية والإرث المعرفي والثقافي والخبرات التراكمية في تنظيم البطولات الرياضية الدولية والعالمية الكبرى في مختلف الألعاب.

وتعتبر بطولة العالم للكرة الطائرة للرجال إحدى أعرق وأقوى البطولات على رزنامة الاتحاد الدولي للعبة، وتشهد بمشاركة 32 فريقا من مختلف دول العالم. وتحظى البطولة بمكانة مرموقة على الساحة الرياضية العالمية، نظرا لمستوى المنافسة التي تشهدها والمشاركة الواسعة لأبرز نجوم الكرة الطائرة.

وبهذه المناسبة، قال سعادة الشيخ جوعان بن حمد آل ثاني، رئيس اللجنة الأولمبية القطرية:

"يؤكد اختيار دولة قطر لاستضافة بطولة العالم للكرة الطائرة للرجال 2029 المكانة المرموقة التي باتت

أساسية للاتحادات الدولية التي تثق في قدراتنا التنظيمية. لقد أثبتت قطر قدرتها على استضافة كبرى البطولات الدولية، وذلك بفضل بنيتها التحتية المتطورة، وبيئتها الملائمة التي توفر كافة مقومات النجاح، إلى جانب كوادرها الوطنية المؤهلة، وما تمتلكه من خبرات في تنظيم الأحداث الرياضية الكبرى"

وأضاف سعادته "يشكل هذا الإنجاز خطوة جديدة نحو تحقيق رؤية قطر الرياضية، حيث نسعى دائما إلى توسيع آفاق تعاوننا مع مختلف الأطراف الدولية، بما يعزز من مكانة قطر كمرشح قوي لاستضافة دورة الألعاب الأولمبية والبارالمبية 2036، ويجسد التزامنا بقيم الأولمبية، وتمكين الشباب، والاستثمار في الرياضة كوسيلة للتقارب بين الشعوب وتحقيق التنمية المستدامة."

ومن جانبه، أعرب سعادة السيد/ جاسم بن راشد البوعينين أمين عام اللجنة الأولمبية القطرية عن فخره بفوز دولة قطر باستضافة بطولة العالم للكرة الطائرة للرجال 2029، وقال إن هذا الإنجاز يعكس ثقة الاتحاد الدولي للعبة في قدرات قطر التنظيمية، ونحن على ثقة أن هذه النسخة ستكون الأفضل في تاريخ البطولة.

وقال سعادته: "فوز قطر باستضافة هذه البطولة يؤكد من جديد ريادتها في تنظيم الفعاليات الرياضية الكبرى على مستوى العالم وفق أعلى المعايير، ونحن ملتزمون بتوفير تجربة رياضية فريدة لكافة المشاركين والجماهير تليق بمكانة قطر الرائدة على صعيد تنظيم واستضافة كبرى الأحداث الرياضية في العالم".

وأشار قائلا" أننا سنعمل بجد في أن تسهم بطولة العالم للكرة الطائرة في تعزيز التنمية المستدامة، وفق استراتيجية اللجنة الأولمبية القطرية 2030-2023".

كما أكد سعادته أن الاستعدادات لاستضافة هذا الحدث العالمي الكبير ستبدأ على الفور بالتنسيق مع كافة الجهات المعنية، مشددا على أهمية تضافر الجهود لضمان تقديم نسخة استثنائية تليق بمكانة دولة قطر على الساحة الرياضية العالمية. واختتم تصريحه قائلا" نتوجه بالشكر الجزيل إلى الاتحاد الدولي للكرة الطائرة على ثقته ونعد الجميع بتهيئة أفضل الظروف والأجواء للضيوف والمنتخبات والجماهير وتنظيم نسخة مميزة تلبى أعلى المعايير الدولية".

ومن ناحية أخرى، قال السيد/ فابيو أزيفيدو، رئيس الاتحاد الدولى للكرة الطائرة:

"تشكل إقامة بطولة العالم للكرة الطائرة للرجال 2029 في دولة قطر محطة جديدة ومهمة في تاريخ رياضتنا. ومن خلال هذا القرار الذي يمنح دولة جديدة شرف استضافة البطولة الأهم على أجندتنا العالمية، فإننا نتعاون مع دولة تدرك جيدًا قدرة الكرة الطائرة على توحيد شعوب العالم وإلهام الشباب، والاحتفاء بالقوة الإيجابية للكرة الطائرة. نتطلع إلى العمل معًا تحت شعار "معا كجسد واحد" لبناء إرث رياضي قوي يعود بالنفع على دولة قطر والمنطقة بأسرها."

ومن جانبه، قال السيد/ أوغو فالينسي، الرئيس التنفيذي للرابطة العالمية للكرة الطائرة:

"تعد منطقة الشرق الأوسط إحدى أسرع الأسواق نموًا على الساحة العالمية للكرة الطائرة، ولهذا نعتز بإقامة بطولة العالم في هذه المنطقة للمرة الأولى في عام 2029. لقد برهنت دولة قطر على قدراتنا التنظيمية العالمية في استضافتها لكبرى البطولات الرياضية في العالم، علاوة على الجماهيرية الكبيرة التي تحظى بها الكرة الطائرة في ذلك البلد. تمثل هذه البطولة فرصة لتعزيز هذا التعاون ولاستقطاب شريحة جماهيرية جديدة ولإرساء معايير جديدة لرياضتنا في مجالات الابتكار، والتجربة التي ستحظى بها الجماهير."

تتمتع دولة قطر بسجل حافل في استضافة البطولات والأحداث الرياضية حيث استضافت 18 بطولة عالم خلال العشرين عاما الماضية، من أبرزها بطولة كأس العالم فيفا قطر 2022 والتي نظمتها قطر بنجاح كبير كأول دولة في الشرق الأوسط تستضيف الحدث في نسخة وصفت بأنها الأفضل في تاريخ البطولة، وبطولة العالم لألعاب القوى داخل الصالات 2010، وبطولة العالم للسباحة في المجرى القصير 2014، وبطولة العالم لكرة اليد 2015، وبطولة العالم للدراجات 2016، وبطولة العالم للجمباز 2018، وبطولة العالم للجودو لألعاب العالمية الشاطئية الأولى (أنوك) - قطر 2019، وبطولة العالم للجودو 2023.

كما تستعد الدوحة لاستضافة أحداث أخرى منها بطولة العالم للرماية في عام 2026، وبطولة كأس العالم لكرة السلة في عام 2027، ودورة الألعاب الآسيوية في عام 2030.

ويأتي فوز قطر باستضافة البطولة ليعزز سجلها الحافل باستضافة كبرى الفعاليات الرياضية العالمية، لا سيما في ظل مشاركتها الفاعلة في النقاشات الجارية مع اللجنة الأولمبية الدولية بشأن استضافة دورة الألعاب الأولمبية والبارالمبية لعام 2036، إذ تؤكد قطر من خلال هذا التوجه التزامها العميق بتعزيز القيم الأولمبية، وتمكين الشباب، وتوظيف الرياضة كوسيلة للتقارب بين الشعوب، مستندة في ذلك إلى إرثها الرياضي المتراكم وبنيتها التحتية المتطورة، وخبراتها التنظيمية العالمية.

- النهاية –

للمزيد من المعلومات، يرجى التواصل مع:

السيد/ عبدالله المرى

- هاتف جوال: 97430555564+
- البريد الإلكتروني: abdullaa@olympic.qa

Approved for Immediate Release

Date of Issue: 26/9/2025

Qatar wins bid to host the 2029 FIVB Volleyball Men's World Championship

Manila: The International Volleyball Federation (FIVB) has announced that the State of Qatar has

won the bid to host the 2029 FIVB Volleyball Men's World Championship. The decision was made

during the FIVB Board of Administration meeting held today in Philippine's capital, Manila.

Qatar officially submitted its bid to host the 2029 edition of the Men's World Championship, which

received high praise after thorough review and evaluation by the FIVB. The FIVB officially confirmed

Qatar's selection to host the event, marking a historic milestone as the tournament will be held in

the Middle East for the first time in its 70-year history. The decision reflects Qatar's modern

infrastructure, world-class sports facilities, advanced transport networks, and its unwavering

commitment to the development of sport in general and volleyball in particular. It also highlights

Qatar's accumulated expertise, human capital, and cultural and organizational legacy in hosting

major international sporting events across multiple disciplines.

The FIVB Volleyball Men's World Championship is considered one of the oldest and most prestigious

competitions on the FIVB calendar, bringing together 32 national teams from around the world. The

tournament enjoys global acclaim due to the high level of competition and the participation of the

world's top volleyball stars, cementing its position as one of the sport's marquee events.

On this occasion, H.E. Sheikh Joaan bin Hamad Al Thani, President of the Qatar Olympic Committee,

said:

"Qatar's hosting of the 2029 FIVB Volleyball Men's World Championship reaffirms our country's

prominent position on the global sporting map as a key and active partner in the Olympic

Movement, and a preferred destination for international federations that trust in our organizational

press@olympic.ga | www.olympic.ga

capabilities. Over the years, Qatar has proven its ability to successfully host major international championships, thanks to its world-class infrastructure, ideal environment that provides all the conditions for success, and the highly qualified national workforce with extensive experience in organizing top-tier sporting events."

He added: "This milestone represents another step toward fulfilling Qatar's sporting vision. We continuously strive to expand our partnerships with various international stakeholders, further reinforcing Qatar's position as a strong contender to host the Olympic and Paralympic Games in 2036. This reflects our unwavering commitment to Olympic values, youth empowerment, and investment in sport as a means to foster unity among nations and drive sustainable development."

For his part, H.E. Mr. Jassim bin Rashid Al-Buenain, Secretary General of the Qatar Olympic Committee, expressed pride in Qatar's successful bid, describing it as a testament to FIVB's confidence in the country's organizational capabilities.

"We are confident that this edition of the Championship will be the best in the tournament's history." He said.

"Qatar's victory in securing the hosting rights once again affirms its global leadership in organizing major sports events to the highest international standards. We are committed to delivering a unique sporting experience for all participants and fans that reflects Qatar's prominent position in the global sports landscape." He added.

He also stressed that the Championship would contribute to advancing sustainable development efforts in alignment with the QOC's Strategic Plan 2023–2030.

He also confirmed that preparations for this major global event would begin immediately in coordination with all concerned entities, emphasizing the importance of collective efforts to deliver an exceptional edition befitting Qatar's stature in the world of sports.

He concluded by thanking the FIVB for its trust, promising to create the best possible conditions for the participating teams, guests, and fans, and to deliver a world-class event that meets the highest international standards. On the other hand, Mr. Fabio Azevedo, President of the International Volleyball Federation said:

"The 2029 Volleyball Men's World Championship in Qatar will mark another major milestone in the upwards trajectory of volleyball. Through this host decision, which marks another first-time host for our flagship competition, we are partnering with a nation that understands volleyball's ability to bring communities together, inspire young people and celebrate the positive power of our sport. We look forward to working 'Together as One' to help build a powerful legacy through our sport for Qatar and the wider region."

for his part, Mr. Ugo Valensi, CEO of the Volleyball World said:

"The Middle East is one of the most dynamic growth markets for volleyball, and we are proud to bring the World Championships to the region for the first time in 2029. Qatar has proven itself as a world-class host of major sporting events and has a passionate volleyball fan base. This tournament is a unique opportunity to deepen that connection, attract new fans, and set new benchmarks for our sport in innovation, presentation and fan experience"

Qatar has an impressive track record of hosting major international sporting events, having organized 18 World Championships over the past 20 years. These include the FIFA World Cup Qatar 2022, which was successfully hosted as the first edition in the Middle East and was widely hailed as the best in the tournament's history, the 2010 IAAF World Indoor Championships, the 2014 FINA World Swimming Championships (25m), the 2015 IHF World Men's Handball Championship, the 2016 UCI Road World Championships, the 2018 FIG Artistic Gymnastics World Championships, the 2019 IAAF World Athletics Championships, the inaugural ANOC World Beach Games in 2019, the 2023 World Judo Championships, the 2024 World Aquatics Championships, and the 2025 World Table Tennis Championships.

Doha is also preparing to host other upcoming global events, such as the 2026 World Shooting Championships, the 2027 FIBA Basketball World Cup, and the 2030 Asian Games.

Qatar's successful bid to host the championship further strengthens its ambitious track record in

organizing major international sporting events. It also aligns with the country's active participation in ongoing discussions with the International Olympic Committee regarding its bid to host the Olympic and Paralympic Games in 2036. Through this endeavor, Qatar reaffirms its deep commitment to promoting Olympic values, empowering youth, and leveraging sport as a bridge between cultures—drawing on its strong sporting legacy, world-class infrastructure, and extensive organizational expertise.

-Ends-

For further information, please contact:

Mr. Abdulla Almarri

- Phone: +974 30555564

- Email: <u>abdullaa@olympic.ga</u>